
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DE L’AJUNTAMENT DE DATA 8 DE NOVEMBRE DE 2016. 
 
Lloc de la sessió:   Sala d’Actes de la Casa Consistorial 
Caràcter de la sessió:   Ordinària 
Data:    8 de novembre de 2016 
Hora de començament:            19:30 hores 
Hora d’acabament:              20:15 hores 
Presents:                           Montserrat Rosselló Nicolau (President, Partit per al Poble) 
    Gregorio Bauzà Sastre (Partit per al Poble) 
    Jaime Català Rosselló (Partit per al Poble) 
    Ramiro Amurrió Fernández (Partit per al Poble) 

Antonio Barceló Bennasar (Partit per al Poble) 
Jaume Català Sansó (Més per Vilafranca) 
Magdalena Sastre Mascaró (Més per Vilafranca) 

    Serehïm Mateu Salord Comes (Més per Vilafranca) 
Maria de Lluc Bauzà Amengual (Independents Vilafranca- Esquerra-Acord 
municipal) 
Josep Sansó Rosselló (Independents Vilafranca-Esquerra-Acord municipal) 
    

Excusa la seva absència: Francisca Bauzà Garí (Partit per al Poble) 
 
 
Secretari interventor:    Magdalena Sastre Nicolau 
 
Hi ha quòrum legal. 
 
ORDRE DEL DIA: 

1) Aprovació acta sessions anterior 
2) Conveni col·laboració entre ATIB i Ajuntament per a la gestió d’expedients sancionadors en matèria 

de trànsit. 
3) Conveni col·laboració entre Consell de Mallorca, Conselleria de Territori, Energia i Mobilitat i 

Ajuntament per desenvolupar un projecte pilot per a la implantació de la mobilitat elèctrica a 
les illes balears 

4) Moció per fer front a la manca de manteniment del Centre de dia de Vilafranca (presentada per IxVi-
Esquerra) 

5) Moció per tal d’aturar els robatoris perpetuats al CP Es Cremat i restablir el material robat 
(presentada per IxVi-Esquerra) 

6) Resolucions, informacions i correspondència. 

Precs i preguntes 

 

1. APROVACIÓ ACTA SESSIÓ ANTERIOR 
 
Iniciada la sessió, es sotmet als Srs. Regidors l’acta de la sessió ordinària celebrada en data 13 de setembre 
de 2016, indicant el sr. Català (Més) que a la deliberació del punt 2. “Subvenció Hidrants” ell va dir que qui 
fixa les prioritats de la ubicació dels hidrants és l’ajuntament i no consta a la seva intervenció i prega que s’hi 
afegeixi. 
 



Seguidament, sotmesa a votació l’acta anterior, és aprovada per unanimitat. 
 

2. CONVENI COL·LABORACIÓ ENTRE ATIB I AJUNTAMENT PER A LA GESTIÓ D'EXPEDIENTS 
SANCIONADORS EN MATÈRIA DE TRÀNSIT. 

El sr. Batle llegeix la següent proposta: 
 
Atès l’escrit remes per l’ATIB referent a substituir el conveni signat entre l’ajuntament de Vilafranca de Bonany 
i l’ATIB per a la gestió d’expedients sancionadors en matèria de trànsit i seguretat vial l’any 2006 per incloure 
la possibilitat que la policia local puguin utilitzar les noves aplicacions desenvolupades per realitzar aquesta 
gestió, aquesta Batlia amb el dictamen favorable de la Comissió Informativa de dia 31 d'octubre, proposa al 
Ple signar un nou conveni entre l'ATIB i l'ajuntament de Vilafranca de Bonany. 
 
Oberta la deliberació, la sra. Maria de Lluc Bauzà 
Passat el punt a votació, la Corporació per unanimitat acorda: 

"1r.- Aprovar la signatura d’un nou conveni entre l’ATIB i l’Ajuntament de Vilafranca de Bonany per a la gestió 
d’expedients sancionadors en matèria de trànsit i seguretat viària que substitueixi el signat en data 4 de 
setembre de 2016. 

2n.- Facultar al sr. Batle Montserrat Rosselló Nicolau a signar la documentació pertinent. 
 
3r.- Trametre aquest acord a l’Agència tributària de les Illes Balears" 

3. CONVENI COL·LABORACIÓ ENTRE CONSELL DE MALLORCA, CONSELLERIA DE TERRITORI, 
ENERGIA I MOBILITAT I AJUNTAMENT PER DESENVOLUPAR UN PROJECTE PILOT PER A LA 
IMPLANTACIÓ DE LA MOBILITAT ELÈCTRICA A LES ILLES BALEARS.  

El sr. Batle llegeix la següent proposta: 
 
Atès l’escrit enviat per la Direcció General d'Energia i Canvi Climàtic de la Conselleria de Territori, Energia i 
Mobilitat referent a la convocatòria de subvencions de punts de recàrrega de vehicles elèctrics, en el qual 
se’ns informa de la necessitat de que l’Ajuntament signi un conveni de col·laboració, aquesta Batlia amb el 
dictamen favorable de la Comissió informativa de dia 31 d'octubre, proposa al Ple la signatura d'un conveni 
per aconseguir l'implantació de la mobilitat elèctrica a les Illes Balears. 
 
Oberta la deliberació, el sr. Jaume Català (Més) creu que l’equip de govern entra en contradicció ja que 
l'ajuntament no va presentar cap sol·licitud a la convocatòria de posar punts de recàrrega elèctrica i ara se vol 
adherir a aquest conveni. 
 
La sra. Maria de Lluc Bauzà manifesta que el seu grup està a favor de tot lo que sigui energia renovable, però 
li agradaria tenir més informació sobre aquest conveni. Per exemple: a quines bonificacions fiscal es refereix 
el conveni? Quines mesures dissuasives se prendran?. El conveni diu que s’ha de promoure la implicació 
d’empreses de lloguer de vehicles al Pla, però que suposarà això per l’ajuntament? i Qui ho pagarà?. Creu 
que no s’han de fer convenis domés per quedar bé i que s'abstendran a la votació perquè els cal més 
informació. 
 
El sr. Batle li contesta que creu que ho haurà d'assumir l'ajuntament i que sap que l'energia val menys el 
vespre, però no sap que costarà de dia. 



Passat el punt a votació, la Corporació per vuit vots a favor de Montserrat Rosselló, Gregorio Bauzà, Jaime 
Català, Ramiro Amurrio i Antonio Barceló (PxP), Jaume Català i Magdalena Sastre (MÉS), Serehïm Mateu 
Salord (MÉS) i dues abstencions de Maria de Lluc Bauzà i Josep Sansó (IxVi-Esquerra-AM) acorda: 
 
1r.- Aprovar l’adhesió de l’Ajuntament de Vilafranca de Bonany al Conveni de col·laboració entre Consell de 
Mallorca, Conselleria de Territori, energia i Mobilitat i l’Ajuntament per desenvolupar un projecte pilot per a la 
implantació de la mobilitat elèctrica a les Illes Balears. 
 
2n.- Facultar al sr. Batle Montserrat Rosselló Nicolau a signar la documentació pertinent. 
 
3r.- Trametre aquest acord a la Direcció General d’energia i Canvi climàtic de la Conselleria de Territori, 
Energia i Mobilitat del Govern Balear. 
 
4.-  MOCIÓ PER FER FRONT A LA MANCA DE MANTENIMENT DEL CENTRE DE DIA DE VILAFRANCA 
(PRESENTADA PER IxVI-ESQUERRA) 
 
La sra. Maria de Lluc Bauzà explica la següent Moció: 
 
 “Hem observat i constatat que al Centre de dia de Vilafranca hi ha diversos aspectes estructurals que 
necessiten d’una reforma urgent. Per aquest motiu el nostre grup municipal presenta aquesta moció, per tal 
d’instat a l’ajuntament sobre la necessitat de dur a terme les següents millores: 
 

1. Arreglar els desperfectes existents en quan a obres. S’adjunten fotografies 
2. Adequar el manteniment a les necessitats del centre.” 

 
Oberta la deliberació, el sr. Batle manifesta que el tècnic municipal ha anat a fer un informe y s’enviarà el 
mateix al Govern Balear, juntament amb l’acord que s’adopti. 
 
Passat el punt a votació, la Moció queda aprovada per unanimitat. 
 
5.-  MOCIÓ PER TAL D’ATURAR ELS ROBATORIS PERPETUATS AL CP ES CREMAT I RESTABLIR EL 
MATERIAL ROBAT (PRESENTADA PER IxVI-ESQUERRA) 
 
La sra. Maria de Lluc Bauzà explica la següent Moció: 
 
“Davant els diversos robatoris perpetuats al CP Es Cremat i, com a conseqüència de la falta de seguretat de 
l’edifici, el nostre grup municipal insta a l’Ajuntament a trobar solució per a fer front davant aquesta situació. 
 
Atès que: 

1. Des del mes de juliol fins a data d’avui s’han comés diversos robatoris al CP Es Cremat 
2. S’ha robat divers material, tal com: 2 ordinadors portàtils, les claus de les aules d’Educació infantil, la 

xarxa de la porteria del pati de primària, l’aparell reproductor de l’aula de música, jocs de pati dels 
alumnes de segon cicle, diferent material escolar i doblers de les aules d’educació infantil, destrossa 
de les portes de secretaria.... 

3. Existeix una falta de representació municipal al Consell Escolar de forma reiterada, el que impedeix el 
seguiment, la interlocució i la falta  de respecte amb els agents educatius que conformen aquest 
Consell de Participació. 

4. Per part de l ‘escola s’ha informat per escrit sobre aquest tema a l’ajuntament i no s’ha rebut resposta. 
5. L’escola necessita d’una major vigilància així com de la instal.lació d’una alarma per part de qui li 

correspongui. 



 
Per tots aquests motius el nostre grup municipal presenta aquesta moció, ja que pensam que l’escola és 
un espai que s’ha de respectar i que per això cal adoptar mesures, defugint d’excuses sobre qui en té 
competència.” 

 
Oberta la deliberació, la sra. Maria de Lluc Bauzà manifesta que sap que la solució està en marxa, però no 
retiren la moció perquè creuen que s’ha de participar en els òrgans educatius. 
 
El sr. Batle li contesta que no va assistir al darrer Consell escolar perquè se va errar de dia i així els ho va 
comunicar i que l’alarma l’ha de posar la Conselleria d’educació i l’Ajuntament ha de pagar el manteniment. 
En quant als ordinadors, com eren bastant antics, falta que la directora digui si en vol dos de senzills o un de 
més qualitat. 
 
La sra. Maria de Lluc Bauzà demana si l’alarma tendra càmera, ja que sap que a Bunyola n’han posada, a lo 
que el sr. Batle contesta que creu que dins l’escola se’n posarà però que defora no se’n poden posar, encara 
que ha de ser la Conselleria qui ho faci. 
 
Passat el punt a votació, la Moció queda aprovada per unanimitat. 
 
6.- RESOLUCIONS, INFORMACIONS I CORRESPONDÈNCIA. 

La secretària va donar compte de les resolucions adoptades per la Batlia des del dia 15 de setembre al dia 3 
de novembre de 2016. 

La Corporació en queda assabentada. 

PRECS I PREGUNTES 
 
Agafa la paraula el sr. Jaume Català (Més) qui demana: 
 

- Quines passes ha fet l’ajuntament en quant als robatoris i actes vandàlics i males conductes cap a 
persones amb debilitat i pintades, contestant el sr. Batle que se va comunicar a la Guardia Civil, que 
va dir que no era cosa seva, i els policies locals estan fent feina per saber qui són els responsables. 

- Per la campanya de desratització de la que se va xerrar al darrer plenari, contestant el sr. Batle que 
per enguany ja està feta i s’han programat les del pròxim any. 

- Per les quotes de la pista de pàdel, a lo que el sr. BAtle respon que l’aplicació no ha anat bé i s’ha 
parlat amb en Nofre per solucionar-ho. 

- Pels bonos, a lo que el sr. Batle li contesta que se segueix el mateix procediment. 
- Si s’ha presentat cap projecte al Pla de turisme sostenible, contestant la secretaria que no se’n ha 

presentat cap. 
- Si s’ha sol·licitat l’ajuda del SOIB per contractar joves qualificats, a lo que la secretaria respon que sí 

que s’ha demanat. 
- Si s’enviarà la policia a n’Es Coscolls perquè si tornen tirar escombres, a lo que el sr. Batle contesta 

que no ho sabia i que els hi enviarà. 
El sr. Jaume Català comunica que no va veure el e-mail de la convocatòria de la comissió informativa i que 
prega a la secretaria que posi que se confirmi la recepció dels e-mails. 
 
Agafa la paraula la sra. Maria de Lluc Bauzà qui demana: 



- Que suposa a l’ajuntament aquestes notificacions que reb la gent des del Catastre, a lo que el sr. 
Batle li contesta que, a part de feina, no rés. Que la feina l’ha feta una empresa de Madrid i els 60 
euros que cobren son pel Ministeri d’Hisenda, l’ajuntament no se’n du res. 

- Que fan els electricistes a l’enllumenat públic, a lo que el sr. Batle contesta que són feines que se fan 
arrel de les OCAS realitzades per lo que va passar a Bunyola. 

- Com s’ha fet la licitació d’aquestes tasques a l’enllumenat, a lo que el sr. Batle li contesta que, com no 
hi havia projecte, sinó que se tractava d’unes feines específiques, s’ha anat fent per zones a mesura 
que l’ajuntament ha tengut dobers i s’ha donat a professionals diferents. 

- Com està el tema de l’aigua potable, a lo que el sr. Batle contesta que al 2003 se va fer un decret que 
posava el 50% de nitrats com a límit per ser aigua potable i ara s’està preparant un altre decret que 
limitarà els nitrats a un 25%, lo que vol dir que tota l’aigua de Mallorca no serà potable. Demà a la 
Mancomunitat se presentarà un projecte per du aigua des de Llubí i tenim reunió els batles de Lloret, 
Maria i Vilafranca per xerrar del tema. 

 
El sr. Josep Sansó diu que se faci lo que s’ha fet a Manacor: que als edificis com escola, residència, 
centre metge, les posin un aparell d’osmosis pagat per l’empresa distribuïdora. 
 
Demana la sra. Maria de Lluc Bauzà si se farà alguna campanya per reciclar el fems, a lo que el sr. Batle 
contesta que dia 16 tornarà començar una persona al punt verd per controlar ja que s’ha enterat que hi ha 
targetes duplicades. 
 
Finalment,  la sra. Maria de Lluc Bauzà manifesta que, ara que s’ha obert la fossa comuna a Porreres, els 
agradaria fer un acte institucional per donar suport i demana al sr. Batle si te pensat fer una visita oficial, a 
lo que el sr. Batle contesta que sí, però que no ha sap com se fa, dient-la la sra. Maria de Lluc Bauzà que 
basta que parli amb la batlessa de Porreres. El sr. Batle contesta que demà hi parlarà 

 
I no havent més assumptes que tractar, el Sr. Batle aixeca la sessió de la qual, com a secretària interventora, 
estenc la present acta. 
 
La secretaria interventora actal                                                               El Batle 
 
Magdalena Sastre Nicolau                                                      Montserrat Rosselló Nicolau 


